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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Janusza Piechocińskiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Jako członkowie Senackiego Zespołu Energii Odnawialnej z niecierpliwością i dużymi nadziejami ocze-

kujemy na ostateczną ustawową regulację szeroko pojętej problematyki OZE, szczególnie w aspekcie energe-

tyki prosumenckiej. 
W swoich wystąpieniach wielokrotnie podkreśla Pan znaczenie tego sektora energetyki zarówno w kon-

tekście bilansu energetycznego kraju, jak i szansy rozwoju dla samorządów lokalnych. Możliwość produko-

wania energii elektrycznej na własne potrzeby i gwarancja sprzedaży nadwyżek do sieci ma spopularyzować 
wytwarzanie rozproszone, czyli funkcjonowanie małych, lokalnych instalacji produkujących energię odna-

wialną. 

Tymczasem proponowane rozwiązania wydają się podawać w wątpliwość opłacalność przedsięwzięć pro-
sumenckich, zwłaszcza wobec zakładanej ceny sprzedaży nadwyżek wytwarzanych przez prosumentów ener-

gii, skalkulowanej w wysokości 80% ceny hurtowej, w zderzeniu z ceną, jaką uzyskiwać będzie energia 

z instalacji komercyjnych. Uzasadnieniem nierównego traktowania dużych producentów i drobnych, indywi-

dualnych wytwórców mają być koszty, jakie musi ponieść operator systemu, związane z przyłączeniem mi-
kroinstalacji oraz zainstalowaniem liczników. Jednakże w myśl prawa unijnego to operator systemu dystry-

bucyjnego powinien ponosić owe koszty. 

Naszym zdaniem cena proponowana prosumentom powinna być podobna do ceny proponowanej dostaw-
com komercyjnym i wynosić na przykład 80% średniej ceny uzyskanej z aukcji, tym bardziej że pierwotne 

założenia ustawy przewidywały dla mikroinstalacji cenę 1,1–1,3 zł/kWh. 

Dysponujemy przykładową symulacją opłacalności typowego prosumenckiego przedsięwzięcia i uprzej-

mie prosimy Pana Premiera o zapoznanie się z nią.  
Z przedstawionego nam wyliczenia wynika, że nawet przy dotowaniu tych zamierzeń w wysokości 40% 

i finansowaniu kredytem preferencyjnym, oprocentowanym na poziomie 1%, inwestycja jest nieopłacalna. 

Prosimy o analizę załączonego materiału i odniesienie się do przedstawionej kalkulacji. Jeśli jest ona obar-
czona błędnymi założeniami, będziemy wdzięczni za ich wskazanie.  

Prosimy też o informację, czy Ministerstwo Gospodarki dysponuje podobnym, hipotetycznym materiałem. 

Jeśli tak, to chętnie zapoznamy się z nim, mając na uwadze ideę popularyzacji sektora prosumenckiego 
w systemie energetycznym naszego kraju. 
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